
  
 Oslo kommune 
 Bydel St. Hanshaugen 

   
 

 
 
 

Møteinnkalling 1/08 

 

 
Møte: Ungdomsrådet  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 12. februar 2008 kl. 17.00     
Sekretariat: 23 47 53 38  
 

 
SAKSKART  

 
 
 
Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling 
Godkjenning av sakskart 
Informasjon  
Eventuelt 
 
 
Saker til behandling 
Sak 1/08      Protokoll fra UR-møte desember 2007 
Sak 2/08      Muligheter for å styrke rådenes innflytelse 
Sak 3/08      Forslag til retningslinjer for barne- og ungdomsrepresentantene i bydelene 
Sak 4/08      Status vedrørende ny opparbeidelse av Bislettgata. 
Sak 5/08      Strategisk plan - rapportering 3. tertial 2007 
Sak 6/08      Orientering om parkundersøkelsen 2007l 
 
 
 
 
 
 
Bydel St. Hanshaugen 
 
 
 
leder          sekretær 



 

 
 

 

Sak 1/08      Protokoll fra UR-møte desember 2007  
 
Arkivsak: 200800312 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 12.02.08 1/08  
 
PROTOKOLL FRA UR-MØTE DESEMBER 2007  
 

Protokoll 10/07 
 

 
Møte: Ungdomsrådet  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 11. desember 2007 kl. 17.00     
Sekretariat: 23 47 53 38  
 

 
Møteleder:   
   
Tilstede: Fillip Winther Hartvigsen 

Jørgen Larsen 
Ea Augusta Lykke Syse 
Tarald Moe Bjølseth 
Silje Rubin  
Ina Rosenberg Stavrum 

 

   
Forfall: Camilla M. Falch 

Mads Gilde politisk representant 
 

   
Som vara møtte:   
   
I tillegg møtte:   
   
Møtesekretær: Karin Swanstrøm  
 
Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Eventuelt 
 
 
 



   1

Sak 31 /07  UR-protokoll november 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Godkjent 

 Sak 32 /07  Møteplan våren 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
UTVALG MØTE INNLEVERINGSFRIST 
BYDELSUTVALGET Tirsdag kl. 18.00 Tirsdag kl. 12.00 
(BU) 26. februar 05. februar 
 25. mars 26. februar 
 29. april 08. april 
 27. mai 06. mai 
 17. juni 27. mai 
UNGDOMSRÅDET Tirsdag kl. 17.00 Tirsdag kl. 12.00 
(UR) 19. februar 05. februar 
 11. mars 26. februar 
 22. april 08. april 
 20. mai 06. mai 
 10. juni 27. mai 
 
Votering:  
 
Vedtak: 
Vedtatt. 

Sak 33 /07  Strategisk plan 2008-2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget vedtar forslag til innhold i strategisk plan for perioden 2008-2011. 
 
Behandling: 
Ungdomsrådet synes det er viktig at Strategisk plan fokuserer på forebyggende arbeid blant og 
med barn og unge. 
 
Votering:  
 
Vedtak:  
Tatt til orientering 
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 Sak 34 /07  Bydelsdirektørens forslag til økonomip lan 2008 - 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget vedtar Bydelsdirektørens forslag til Økonomiplan 2008 – 2011. 
 
Votering:  
 
 
Vedtak: 
Tatt til orientering 

 Sak 35 /07  Bydel St. Hanshaugen - bydelsdirektøre ns 
budsjettforslag 2008 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 
BYDELSDIREKTØRENS FORSLAG TIL BUDSJETT 2008 – KAP. 004 BYDEL ST. 
HANSHAUGEN. 
 
Bydelsdirektøren anbefaler bydelsutvalget å fatte følgende vedtak. 
 
1.1 Aktivitetstilpasning 
 
Basert på justert budsjett som fremkommer på s. 6 i ”grønt hefte” (byrådets budsjettforslag for 
2008), står bydelen overfor følgende tilpasningsbehov i 2008: 
 

BESKRIVELSE AV RAMMEENDRING 07 - 08

FO1 FO2A FO2B FO3 FO4 Totalt
1 Dok. 3 2007 79 491 43 178 48 219 213 830 48 206 432 924
2 Korrigert budsjett 2007 -10 593 12 223 -2 283 4 621 -4 190 -222
3 Dok. 3 2007 Justert 68 898 55 401 45 936 218 451 44 016 432 702
4 Rammeendring 07 - 08 -7 724 -2 108 -4 583 10 200 482 -3 733
5 Opprinnelig ramme 2008 korrigert 61 174 53 293 41 353 228 651 44 498 428 969

Kompensasjonsordninger 368 868 1 236
6 Særskilte tildelinger 16 991 3 872 4 635 -3 219 22 279
7 Lønns- og priskompensasjon 3 044 2 333 1 925 10 729 1 483 19 514

Tilleggsinnstillingen 6 747 -92 2 069 -2 085 -503 6 136
8 Budsjettforslag 2008 87 956 59 774 49 982 234 944 45 478 478 134

15 Overføring mellom funk.områder* 8 700 -17 474 10 356 -1 582 0 0
16 Korrigert Dok3 2008 96 656 42 300 60 338 233 362 45 478 478 134  

*Bydelens fordeling av midler til funksjonsområdene avviker fra tildelingen i Grønt hefte. Årsaken er i hovedsak 
at avsetningen til inndekking av merforbruk er lagt under FO1, og at barnevern under FO2B  har blitt tilført ekstra 
midler. 
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1.2 Budsjettfordeling 
Budsjettet for 2008 skal vedtas pr. funksjonsområde og spesifiseres pr. kostrafunksjon. 
 
Med forbehold om endringer ved bystyrets behandling av budsjettet 2008, fordeles Byrådets 
forslag til netto budsjettramme på kap. 004 Bydel St. Hanshaugen slik på respektive 
tjenesteområder/funksjonsområder: 
 
 

 Funksjon  Navn Forslag til budsjett 2008
100 Politisk styring og kontrollorganer 1 276 000
120 Administrasjon 20 998 000
130 Administrasjonslokaler 2 711 000
180 Diverse fellesutgifter 19 078 000
190 Interne serviceenheter 0
233 Forebyggende arbeid - helse og sosial 1 509 000
241 Diagnose, behandling og rehabilitering 12 351 000
242 Råd, veiledning og sosialt forebyggende arbeid 10 242 000
243 Tilbud til personer med rusproblemer 4 174 000
265 Kommunalt disponerte boliger 2 627 000
273 Kommunale sysselsettingstiltak 11 412 000
275 Introduksjonsordningen 6 583 000
283 Bistand til etablering og opprettholdelse av egen bolig 1 570 000
301 Plansaksbehandling 532 000
320 Kommunal næringsvirksomhet -890 000
335 Rekreasjon i tettsted 1 318 000
385 Andre kulturaktiviteter 2 098 000

Funksjonsområde 1: Helse, sosial og nærmiljø 97 589 000
201 Førskole 28 828 000
211 Styrket tilbud til førskolebarn 3 223 000
221 Førskolelokaler og skyss 10 284 000

Funksjonsområde 2A: Barnehager 42 335 000
215 Skolefritidstilbud 124 000
222 Skolelokaler og skyss 2 111 000
231 Aktivitetstilbud for barn og unge 7 899 000
232 Forebygging - skole- og helsestasjonstjeneste 11 911 000
244 Barneverntjeneste 8 790 000
251 Barneverntiltak i familien 8 102 000
252 Barneverntiltak utenfor familien 21 250 000

Funksjonsområde 2: Oppvekst 60 187 000
234 Aktivisering eldre og funksjonshemmede 19 748 000
253 Pleie, omsorg, hjelp i institusjon 126 831 000
254 Pleie, omsorg, hjelp til hjemmeboende 80 510 000
733 Transport ( ordninger ) for funksjonshemmede 5 456 000

Funksjonsområde 3: Pleie og omsorg 232 545 000
281 Økonomisk sosialhjelp 45 478 000

Funksjonsområde 4: Økonomisk sosialhjelp 45 478 000

Totalt bydelen 478 134 000  
 
 
1.3 Det foretas følgende nedleggelser 

Det foretas ingen nedleggelser. 
 
1.4 Det foretas følgende endringer i stillinger og aktivitet 
 
Administrasjonsavdelingen 
Stillinger som opprettes: 
1 konsulent 100% Regnskapsseksjonen 
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Stillinger som inndras: 
1 seksjonsleder 100% Regnskapsseksjonen 
1 førstekonsulent 100% Økonomiseksjonen 
 
Oppvekst- og nærmiljøavdelingen 
Stillinger som opprettes: 
1 utekontakt 100%, Hammersborg fritidsklubb 
1 helsesøster 50%, St. Hanshaugen helsestasjon, skolehelsetjenesten 
1 helsesøster 30%, St. Hanshaugen helsestasjon, Aline Barnevernsenter 
1 pedagogisk leder 100%, ny avdeling Hammersborg barnehage 
2 barnehageassistenter 200%, ny avdeling Hammersborg barnehage 
1 konsulent 100% Barnevern 
 
Stillinger som inndras: 
1 konsulent 100%, Oppvekstseksjonen 
1 renholder 26%, Marienlyst Gård barnehage 
 
Velferds- og helseavdelingen 
Stillinger som opprettes: 
5 hjemmehjelpere/hjelpepleiere 500%, Collettsgate 52 
1 sykepleier 100%, prosjekt kreftomsorg 
1 omsorgsarbeidere 100%, hjemmesykepleien 
 
Stillinger som inndras: 
1 seksjonsleder 100% Voksenforvaltningen 
 
1.5 Satser for redusert plass i barnehager 
Bystyret vedtar betalingssatser for barnehagene i 2008. 
Bydelsutvalget vedtar satser for delte plasser. Som prinsipp, og i tråd med tidligere praksis, 
settes satsene lik prosentandelen av det brukerne ville betalt for heldagsplass. Dette gir 
følgende satser fra 1. januar 2008. 
 
4 dager pr. uke – 80% tilbud 

Inntekt til og med 
150 000

Inntekt mellom 
150 001 - 250 000

Inntekt fra og med 
kr 250 001

1. barn 622 1 657 1 864
2. barn (30%) 622 1 159 1 305
3. barn og øvrige (50%) 622 829 932  
 
3 dager pr. uke – 60% tilbud 

Inntekt til og med 
150 000

Inntekt mellom 
150 001 - 250 000

Inntekt fra og med 
kr 250 001

1. barn 466 1 243 1 398
2. barn (30%) 466 869 979
3. barn og øvrige (50%) 466 622 699  
 
2 + 3 dager pr. uke – 50% tilbud 

Inntekt til og med 
150 000

Inntekt mellom 
150 001 - 250 000

Inntekt fra og med 
kr 250 001

1. barn 389 1 036 1 165
2. barn (30%) 389 725 816
3. barn og øvrige (50%) 389 518 583  
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1.6 Barneparker 
Sats for barneparker fastsettes til kr 1 500,- pr. måned fra 1. januar 2008. 
 
1.7 Egenbetaling for trygghetsalarm 
Bydelen følger byrådets forslag om kr 180,- i egenandel på trygghetsalarm. 
 
1.8 Framføring av mer-/mindreforbruk 
Merforbruket fra 2007 dekkes i sin helhet i 2008. 
 
1.9 Delegering av fullmakter til bydelsdirektøren 
Bydelsdirektøren gis fullmakt til å foreta endringer i budsjettet m.v. innenfor de rammer for 
videredelegering som går fram av økonomireglementets punkt 4 ”Budsjettfullmakter delegert 
til bydelsutvalgene”, underpunkt 4.3 ”Rammer for videredelegering”. 
 
1.10 Fremlegging av budsjettjusteringssaker 
Det framlegges budsjettjusteringssaker ved behov, dog minst to saker i løpet av 2008. 
 
Behandling: 
Ungdomsrådet er veldig fornøyd med at utekontakten blir en gast stilling. Det er bra at 
ungdomsaktivitetene opprettholdes men det er behov for økede budsjettrammer for å kunne 
utvide og lage nye tiltak/aktiviteter. 
 
Vedtak: 
Tatt til orientering. 
 
Ungdomsrådets egne saker: 

• Ungdomsrådet hadde som første punkt på egen saksliste gjennomgang av hvordan 
møtene skal foregå, saksgang og sakspapirer. Oppfordring om at alle setter seg inn i 
sakene før hvert møte. Sakspapirene kan være vanskelige og tunge å lese – det kom et 
hjertesukk over alle vanskelige ord og vendinger.  

• Valg. Valget på Ila skole har tatt tid og har vært komplisert å få til. Jørgen og Silje påtar 
seg ansvarte for å gjennomføre et valg siste uke før jul i samarbeid med elevrådet 

• SUR. (Sentralt Ungdomsråd) har møter samme dag som vårt ungdomsråd. Det er viktig 
å være repersentert på SUR-møtene slik at fremmøte går på omgang: Filip deltar på 
januarmøte, Jørgen på februarmøte, Ea på marsmøtet, Silje på aprilmøtet, Tarald på 
maimøtet og Ina på junimøtet. 

• Lokalavisen. Det ble tatt bilde av de som var tilstede på begynnelsen av møtet. 
Journalisten kommer tilbake i januar når ungdomsrådet er mer fulltallig. Ungdomsrådet 
må bli flinkere til å komme med innspill til lokalavisen. 

• Kafedialogen. Vi venter på tilbakemelding fra skolene for å kunne fastsette dato for 
Kafedialog. Forslaget fra ungdområdet er i uke 10. 

• Møtet ble avsluttet med pizza på Peppes for ”gamle” og nye medlemmer av 
ungdomsrådet. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 2/08      Muligheter for å styrke rådenes innfl ytelse  
 
Arkivsak: 200800185 
Arkivkode: 026.0 
Saksbehandler: Runa Sørlie Rekstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 19.02.08 3/08  
Råd for funksjonshemmede 19.02.08  
Ungdomsrådet 12.02.08 2/08  
Bydelsutvalget 26.02.08 14/08  
 
 
MULIGHETER FOR Å STYRKE RÅDENES INNFLYTELSE  
 
Saksframstilling: 
Bydel St. Hanshaugen har tre folkevalgte råd: Ungdomsrådet, Eldrerådet og Rådet for 
funksjonshemmede. Rådene skal ha en samarbeids- og rådgivende funksjon i forhold til saker 
fra sine respektive områder som behandles i bydelsutvalget. Rådene skal også uttale seg om 
årsbudsjett og økonomiplan, strategisk plan og årsplaner, og kan for øvrig behandle saker de 
selv ønsker å ta opp.  
 
Rådene skal representere ulike grupper i befolkningen, og det bør være et mål at det blir lagt til 
rette for at de får muligheter for reell påvirkning i saker som gjelder sine områder. Det stilles 
derfor spørsmål om man i Bydel St. Hanshaugen kan involvere rådene mer aktivt i de politiske 
prosessene i bydelen. Dette gjelder blant annet følgende forhold: 

1. Rådene bør ha mulighet for å få innflytelse tidlig i prosessen med en sak. For eksempel 
bør ungdomsrådet få mulighet for påvirkning på et tidlig tidspunkt i prosessen om større 
saker som gjelder barn og unge i bydelen. Det bør utredes muligheter for hvordan dette 
kan gjøres. 

2. I forbindelse med behandling av Bydel St. Hanshaugens budsjett for 2008, ble rådene 
styrket med kr. 20.000 ekstra per år. Det ble ikke gitt noen nærmere beskrivelse av 
bruksområde for disse midlene, annet enn at det skulle benyttes under rådets 
arbeidsområde. Det bør være en diskusjon om hvordan rådene kan forvalte disse egne, 
årlige midlene.  

 
Med utgangspunkt i disse forholdene bør det settes i gang en prosess rundt mulighetene for å 
styrke rådenes innflytelse, og hvordan de kan forvalte egne midler. Eldrerådet, ungdomsrådet 
og rådet for funksjonshemmede bør inkluderes mest mulig i disse problemstillingene. Rådene 
bør i de foranliggende møter til behandling av denne saken i bydelsutvalget diskutere hvordan 
en slik prosess kan gjennomføres, eventuelt komme med konkrete forslag til hvordan rådenes 
innflytelse kan styrkes. Rådene bes om å sette av tid til en diskusjon, samt at viktige innspill 
blir protokollført og kan tas med i diskusjonen i bydelsutvalgets møte. En foreløpig tidsramme 
for prosessen kan være at endelig forslag til styrking av rådenes innflytelse kan legges frem for 
behandling i bydelsutvalgets møte i april.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å starte en prosess for å utrede hvilke muligheter 
bydelen har for å styrke rådenes innflytelse i saker som spesielt gjelder sine områder, samt 
forvaltning av rådenes midler. 
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Endelig forslag legges frem for behandling i bydelsutvalgets møte i april. 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 3/08      Forslag til retningslinjer for barne-  og 
ungdomsrepresentantene i bydelene  

 
Arkivsak: 200702713 
Arkivkode: 512.1 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 12.02.08 3/08  
Bydelsutvalget 26.02.08 9/08  
Miljø- og byutviklingskomiteen   
Oppvekst- og kulturkomiteen   
 
FORSLAG TIL RETNINGSLINJER FOR BARNE- OG 
UNGDOMSREPRESENTANTENE I BYDELENE  
 
Saksframstilling 
I 1989 ble det vedtatt rikspolitiske retningslinjer for å styrke barn og unges interesser i 
planleggingen. Samme år ble det vedtatt en endring i Plan- og bygningslovens §9-1 om at 
kommunestyret skulle utpeke en tjenestemann som talsperson for barns interesser i utarbeidelse 
og behandling av planer i det faste utvalg for plansaker i kommunene. Målet var å sikre at barn 
og unge blir sett, får sagt sin mening og blir hørt. Målet er at alle som har ansvar og innflytelse 
i forhold til barn og unges oppvekst stiller seg spørsmålet om vi kan prioritere og velge 
løsninger som gir barn og unge et oppvekstmiljø der hensynet til trygghet, trivsel og helse er 
satt i høysetet, og som har fysiske, sosiale og kulturelle kvaliteter som til enhver tid er i 
samsvar med eksisterende kunnskap om barn og unges behov. 
  
Ordningen med barne- og ungdomsrepresentant i plansaker i Oslo ble i flere år ivaretatt ved en 
utpekt representant (en for hele Oslo) som deltok i det faste utvalg for plansaker i Oslo 
kommune, Byutviklingskomiteen. Da dette ikke var noen tilfredsstillende ordning, har 
bydelene i de senere år hatt egen barne- og ungdomsrepresentant i plansaker, og ordningen har 
fungert noe bedre. Representanten har fått høringssaker tilsendt direkte fra Plan- og 
bygningsetaten, og representantens uttalelse har blitt sendt direkte til Plan- og bygningsetaten, 
med kopi til bydelsutvalget og bydel. 
Bydelens to siste representanter i plansaker har vært henholdsvis leder av en av fritidsklubbene 
og senest ansatt i barne- og ungdomsforvaltningen/ sekretær i Ungdomsrådet.  
 
Plan- og bygningsetaten har nå gjennomført en evaluering av ordningen med barne- og 
ungdomsrepresentanter i plansaker i Oslo, og som er presentert som vedlegg 2 i saken.  
Evalueringen viser at ordningen i bydelene fortsatt er i en innkjøringsfase, og at noen 
grunnleggende utfordringer fortsatt ikke er løst tilfredsstillende. Dette gjelder: 
 

1. Tidsaspektet; forholdet mellom omfanget og avsetting av tid til arbeidet. 
2. Informasjonsflyt; nødvendige dokumenter og opplysninger må foreligge. 
3. Medvirkning; barnerepresentanten må sikres oppmøte i de fora der ungdom og barn 

kan fremlegge sine synspunkt og i de fora der det kan formidles synspunkt til 
administrasjon og politikere. 

 
Plan- og bygningsetaten har nå utarbeidet et forslag til retningslinjer for bydelenes barne- og 
ungdomsrepresentanter i plansaker. Forslaget ble fremlagt for kommentarer fra bydelene i Plan- 
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og bygningsetatens møte ”Bydelsforum” 30.11.2007 og er oppsummert av etaten (vedlegg 1). 
Det bes om eventuelle supplerende kommentarer  til forslaget. Bydelen har fått utsatt fristen for 
tilbakemelding. 
 
Forslag til retningslinjer er satt opp i 12 punkter, inndelt i fire temagrupper, Oppnevning og 
funksjon, Ansvar, Arbeidsområde og Informasjon.  
 
Bydelsdirektørens vurdering 
Endringer i forhold til dagens ordning er særlig innenfor de 3 punkter nevnt ovenfor, hvor Plan- 
og bygningsetaten og dagens barnerepresentanter mener ordningen ikke er løst tilfredsstillende. 
Å utpeke en person i bydelen som har god kontakt med bydelens administrasjonen, og som 
samtidig skal være politisk og administrativt uavhengig og fristilt i utøvelse av sin funksjon er 
ikke bare enkelt. Bydelen skal i tillegg ha ansvar for å gi representanten tilstrekkelig tid og 
arbeidsforhold  til å kunne utøve sine funksjoner. Det synes noe ulogisk at representanten skal 
være fristilt, og at det samtidig er bydelen som skal gi   representanten tid og arbeidsforhold for 
å kunne utføre sine funksjoner. 
Bydelsdirektøren tror at mange bydeler vil ha problemer med å finne egnede representanter og 
kunne avsette de tilstrekkelige ressurser til at dette arbeidet blir ivaretatt på en god måte. 
Bydelsdirektøren vil derfor foreslå at barnerepresentantens arbeid bekostes av sentrale, 
øremerkede midler, som skal dekke både løpende arbeid og deltakelse i nødvendige 
opplærings- og nettverkssamlinger i regi av Plan- og bygningsetaten og 
Miljøverndepartementet. En løsning kan her være at en barnerepresentant representerer 3-4 
bydeler og at dette vervet utgjør en vesentlig del av representantens stillingsinnhold.  
 
Under tema Ansvar foreslås det i punkt 6 at barnerepresentanten har møteplikt i bydelens 
utvalg når aktuelle plansaker blir behandlet og i det faste utvalg for plansaker i Oslo kommune, 
byutviklingskomiteen, i saker som omfatter bydelen. Bydelsdirektøren mener at møteplikt er 
svært ambisiøst med tanke på de begrensede muligheter de fleste representantene i dag har for å 
utføre sin funksjon. Bydelsdirektøren ser at dette er det ideelle, men mener at møteplikt 
medfører en betydelig økning i vervets pålagte innhold. Dersom vervet helt eller delvis kan 
bekostes av øremerkede sentrale midler, mener bydelsdirektøren at dette er det  ideelle. Dersom 
bydelene ikke kan tilføres sentrale midler til å bekoste vervet bør teksten endres til møterett.  
 
Under tema Arbeidsområde foreslås nå at det skal være bydelsadministrasjonen som har ansvar 
for at representanten får seg forelagt alle plansaker i bydelen. Bydelsdirektøren ser at dette vil 
bli noe merarbeid for administrasjonen, men vil samtidig kunne gi representanten en mulighet 
til å komme med uttalelse på et tidligere tidspunkt i enkelte saker, for eksempel i saker hvor 
bydelen selv er initiativtager.  
 
De nye retningslinjene pålegger bydelen et større informasjonsansvar utad om 
barnerepresentantens arbeidsområde. Bydelsdirektøren mener at dette vil gjøre funksjonen mer 
kjent og at det bare vil styrke barn og unges interesser i planleggingen.   
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Bydelsutvalget følgende forslag til Plan- og bygningsetatens forslag til Retningslinjer for 
barne- og ungdomsrepresentantene i bydelene : 
 

1. Bydelsutvalget tror at mange bydeler vil ha problemer med å finne egnede 
representanter og samtidig kunne avsette de tilstrekkelige ressurser til at dette viktige 
arbeidet blir ivaretatt på en god måte. Bydelsutvalget vil derfor foreslå at 
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barnerepresentantens arbeid bekostes av sentrale, øremerkede midler, som skal dekke 
både løpende arbeid og deltakelse i nødvendige opplærings- og nettverkssamlinger i 
regi av Plan- og bygningsetaten og Miljøverndepartementet. 

 
2. Bydelsutvalget mener det kan være positivt med en løsning hvor en barnerepresentant 

representerer flere bydeler, for eksempel 3 bydeler, Vervet vil dermed kunne utgjøre en 
vesentlig del av barnerepresentantens stillingsinnhold, noe som vil kunne gi 
representanten mulighet for kompetansebygging og god erfaring. Bydelsutvalget mener 
en delt stilling mellom flere bydeler også kan være positivt for stillingens integritet; 
som politisk og administrativt fristilt representant.   

 
3. Det foreslås i de nye retningslinjene at barnerepresentanten har møteplikt i bydelens 

utvalg når aktuelle plansaker blir behandlet og i det faste utvalg for plansaker i Oslo 
kommune, byutviklingskomiteen, i saker som omfatter bydelen. Bydelsutvalget  mener 
at møteplikt er svært ambisiøst med tanke på de begrensede muligheter de fleste 
representantene i dag har for å utføre sin funksjon. Bydelsutvalget ser at dette er det 
ideelle, men mener at møteplikt vil medføre en betydelig økning i vervets innhold. 
Dersom vervet helt eller delvis kan bekostes av øremerkede sentrale midler, mener 
bydelsutvalget at dette er det ideelle. Dersom bydelene ikke kan tilføres sentrale midler 
til å bekoste vervet, bør teksten endres til møterett.  

 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
 
Vedlegg: Evaluering av Barnerepresentantordningen og  
               Forslag til retningslinjer for barne- og ungdomsrepresentantene i bydelene. 
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Sak 4/08      Status vedrørende ny opparbeidelse av  Bislettgata.  
 
Arkivsak: 200400114 
Arkivkode: 565.2 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 12.02.08 4/08  
Bydelsutvalget 26.02.08 3/08  
Miljø- og byutviklingskomiteen   
Oppvekst- og kulturkomiteen   
 
STATUS VEDRØRENDE NY OPPARBEIDELSE AV BISLETTGATA.  
 
Tidligere vedtak i saken: 
BU-sak 64/97. BU-sak 129/97. BU-sak 139/97. BU-sak 196/97 
BU sak 108/2000:      Utbygging av Bislett stadion.  
AU sak 10.10. 2000:  Kommunedelplan anlegg og områder for idrett og friluftsliv -Forslag til   
                                   sektorplan  for idrett 
BU 131/2001:              Varsel om forslag til endring av reguleringsområdet Bislett stadion, 

Sofies plass og Langaardskvartalet 
BU sak 167/2001:       Bislettgata 1 m.fl., Bislett Stadion- Konsekvensutredning til offentlig                   
                                    ettersyn 
BU sak  203/2002:      Utbygging av Bislett stadion  
BU sak  49/2003 :       Utbygging av Bislett stadion 
BU sak  5/2004           Nye Bislett Stadion, Forslag til reguleringsplan 
BU sak  62/2004         Bislettgata 1, Nye Bislett Stadion. Vedtak av reguleringsplan. 
BU sak 194/2004        Lille Bislett og Sofies plass 
BU sak   77/2005        Behov for flerbrukshall i Bydel St. Hanshaugen 
BU sak 130/2005        Forlenget stengning av Bislettgata mm. 
BU sak 30/06               Bislettgata, Lille Bislett – reguleringsplan til offentlig ettersyn 
BU sak  122/07            Forslag til kommuneplan for torg og møteplasser – Høring 
BU sak 181/07             Prioritering av plasser for gjennomføring i en femårsperiode – torg og     
                                    møteplasser  
BU sak 220/07         Barnehager. Utbyggingsplan 2008-2011, full dekning i 2008 
 
Bakgrunn: 
Oslo Bystyre vedtok 20.06.2007 reguleringsplan for Bislettgata, med sikte på å tilpasse 
Bislettgata til det nye Bislett Stadions utstrekning mot sør, oppgradering av eksisterende park- 
og byrom sør for stadionanlegget samt å tilrettelegge for underjordisk idrettshall innenfor 
området.  
 
” Oslo bystyre vedtar med hjemmel i plan- og bygningslovens § 28-1 nr. 1, jf. § 27-2 nr. 1, endret 
reguleringsplan med reguleringsbestemmelser alternativ 2B2 for Bislettgata - Lille Bislett, som 
omreguleres til: 
byggeområde:                    - boliger(nedgangidrettshall/ventilasjonstårn) 
byggeområde / friområde: - offentlig bygning / allmennyttig formål (underjordisk idrettsanlegg) / (park) 
(felt B) 
byggeområde / offentlig trafikkområde: - offentlig bygning / allmennyttig formål(underjordisk 
idrettsanlegg) /  
 vei - fortau 
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offentlig trafikkområder:    - vei- fortau 
friområde:                           - park 
fellesområde                       - felles avkjørsel 
 
som vist på kart merket tegn. nr.: RAP-200409308-2B-2, datert 22.03.2007 og revidert 
10.05.2007”. 
 
Samferdselsetaten har inneværende år fått bevilget midler, 9mill.kr, til opparbeidelse av 
Bislettgata.  
Miljø- og samferdselsbyråd Peter N. Myhre uttalte i november at det er mest realistisk at 
arbeidene med opparbeidelse av Bislettgata starter opp sommeren 2009, da både prosjektering 
og anbudsrunder tar tid.  
 
Idrettens samarbeidsutvalg i bydelen (ISU) vedtok i sitt møte 27.11.2007 å be Oslo Idrettskrets 
om å arbeide videre med saken for å få plassering av flerbrukshall under Lille Bislett som 1. 
prioritet. ISU ba også om at bydelsutvalget ble orientert om ISU sitt syn i saken, og om støtte 
for sitt syn. 
 
Saksframstilling: 
For bydelens siste vedtak i saken vises til vedlegg. 
Bydelsdirektøren har innhentet status i saken fra både Kultur- og idrettsetaten (KIE) og 
Samferdselsetaten (SAM).  
KIE uttaler at det fra deres side er en prioritert oppgave å ferdigstille både området Lille Bislett 
og Bislettgata. 
Det er fremmet forslag om investeringsmidler til opparbeidelse av Lille Bislett gjennom 3 år, 
men til tross for stort engasjement både lokalt og fra byrådsleder, har det ikke blitt bevilget 
midler, heller ikke inneværende år. KIE har søkt om investeringsmidler med høyt 
ambisjonsnivå i 2 varianter, med og uten kunstis på Lille Bislett. Investeringsrammene er på 
henholdsvis 23.5 og 16.5 mill. kr. I følge KIE har de så lav bemanning på planleggersiden at de 
ikke kan sette i gang full prosjektering uten at det er tilsagn om midler. KIE opplyser at de vil 
starte detaljplanleggingen, i samarbeid med bydelen, så snart et slikt tilsagn foreligger. KIE ser 
for seg et åpent anlegg med muligheter for ballspill, kunstis og lekeplass.  
Bydelen vedtok senest i november at Lille Bislett måtte få høyeste prioritet i handlings-
programmet for opprusting av plasser i bydelen.  
 
KIE har i den senere tid blitt kontaktet av Omsorgsbygg i forhold til mulig etablering av 
barnehage på Lille Bislett eller bygget underjordisk på området. Ifølge KIE vil dette i så fall 
ikke være i tråd med reguleringen og heller ikke med tidligere signaler og ønsker fra bydelen 
om opparbeidelse av området. KIE opplyser at det i så fall må utredes om området er egnet til 
barnehagevirksomhet på grunn av en fremtidig (etter gjenåpningen av Bislettgata) antatt høy 
forurensning og støybelastning på Lille Bislettområdet.   
Bislettgata vil, etter gjenåpningen, bli hovedgjennomfartsåren i området, med svært hyppige 
avganger for buss og en betydelig årsdøgntrafikk.    
 
KIE opplyser at de inneværende år vil ferdigstille ”sin” del av Bislettgata , fra Bislett 
plass(rundkjøringen i vest) og langs Bisletts fasade mot syd. Midler til opparbeidelse av denne 
strekningen er ”restmidler” etter prosjektet Bislett Stadion. 
Olav Thon AS har tidligere bevilget 5 millioner i tilskudd til opparbeidelsen  av ”sin del” av 
Bislettgata og områdene som grenser inn mot Thonbygget/Langgaardskvartalet. 
Opparbeidelsen av disse områdene vil derfor også bli gjort inneværende år.  
 
Når det gjelder Bislettgata fra Bisletts fasade i syd og frem til krysset med Sofies gate/ Sofies 
plass så er det inneværende år bevilget 9 mill.kr til opparbeidelse av denne. 
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Samferdselsbyråden uttalte i fjor at de fysiske arbeidene med Bislettgata nok ikke ville starte 
opp før sommeren 2009, fordi prosjekteringen nødvendigvis tar noe tid. Samferdselsetaten 
opplyser nå at dette nok er mest realistisk, men at de vil starte prosjekteringen så snart de får 
det endelige tilsagnsbrevet på midler til dette konkrete prosjektet. Bislettgata ble tidligere lovet 
gjenåpnet innen et år etter åpningen av Bislett Stadion. Det har nå snart gått 3 år og beboere i 
området rundt Bislett er nå svært utålmodige og ønsker fortgang i ferdigstillelsen.  
 
Et kompliserende element i valg av tidspunkt for opparbeidelse av denne delen av Bislettgata er 
den eventuelle opparbeidelsen av en underjordisk flerbrukshall ved Maratonporten. Det er 
innregulert en underjordisk idrettshall i dette området, med forbindelse inn til Bislett Stadion. 
Vedtatt trase for Bislettgata vil gå noe inn på ”taket” av en flerbrukshall. Samferdselsetaten har 
vært noe skeptisk til dette, fordi det normalt er krav om et visst antall meter mellom 
underjordisk bygg og veibane. Det er mulig å dispensere for dette, med krav om en svært 
kraftig bærekonstruksjon i tak, som må  tåle tunge laster og de rystelser som vil være i dette 
området. Flerbrukshall vil derfor om ønskelig kunne la seg gjøre med den vedtatte valg av trase 
for Bislettgata.  
 
KIE opplyser at det i ”Idrettshallprosjektet” i Oslo kommune er gitt grønt lys til å bygge haller 
til ca. 20 mill.kr pr.stk. Kalkyler  viser at en idrettshall her vil kunne beløpe seg til 60-70 
mill.kr. De høye kostnadene skyldes for eksempel at en må lengre ned i grunnen, kraftige 
bærekonstruksjoner, (også i tak på grunn av vei over) og at det i området er et utstrakt 
ledningsanlegg hvor det vil kreves store omlegginger. Vedlagt følger noen av KIEs tegninger 
for en underjordisk idrettshall.   
KIE mener det er tvilsomt om det vil bli gitt tilsagn om investeringsmidler til et så 
kostnadskrevende hallprosjekt.  
I den forbindelse har Kristelig idrettskrets (KRIK) og KG (kristelig gymnas) sagt at de kan gi et 
tilskudd på 10 mill. kr. til flerbrukshall ved Lille Bislett, da en idrettshall her vil kunne dekke 
deres behov for arealer.  
 
KIE viser også til at et annet hallprosjekt i bydelen kan bli realisert av Undervisningsbygg i 
forbindelse med ombyggingen av Marienlyst skole. 
KIE opplyser at det er lokaliteter under og i forbindelse med Bislett Stadion som kan benyttes 
til ulike aktiviteter, men at det krever noen investeringer for å ferdigstille lokalene. For 
eksempel er det lokaler som kunne egne seg til treningslokaler for kampsportaktivitet. Det er 
interessenter og det er søkt om investeringsmidler til innredning av disse lokalene, men 
søknaden har hittil ikke blitt prioritert.  
 
Bydelsdirektøren mener at bydelsutvalget med bakgrunn i ovennevnte bør be Kultur og 
idrettsetaten om en utredning av flerbrukshallen ved maratonporten alternativt andre muligheter 
for plassering av idrettshall i bydelen. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 

1. Bydelsutvalget tar status vedrørende ny opparbeidelse av Bislettgata til orientering. 
 

2. Bydelsutvalget ønsker fortgang i arbeidet med å få etablert en flerbrukshall i bydelen, 
og og ber om at Kultur- og idrettsetaten, som ansvarlig for bygging og forvaltning av 
idrettsanlegg i Oslo, utreder den regulerte flerbrukshallen under Maratonporten ved 
Bislett samt andre muligheter for plassering av flerbrukshall i bydelen. Bydelsutvalget 
ber om å bli orientert om fremdriften i saken.  
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Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 
Vedlegg 
BU sak 30/06               Bislettgata, Lille Bislett – reguleringsplan til offentlig ettersyn 
BU sak  122/07            Forslag til kommuneplan for torg og møteplasser – Høring 
BU sak 181/07             Prioritering av plasser for gjennomføring i en femårsperiode – torg og     
                                    møteplasser  
KIEs tegninger for en underjordisk idrettshall.   
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Sak 5/08      Strategisk plan - rapportering 3. ter tial 2007  
 
Arkivsak: 200701259 
Arkivkode: 119 
Saksbehandler: Runa Sørlie Rekstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 19.02.08  
Helse- og sosialkomiteen 19.02.08  
Råd for funksjonshemmede 19.02.08  
Ungdomsrådet 12.02.08 5/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 20.02.08  
Miljø- og byutviklingskomiteen 20.02.08  
Medbestemmelsesutvalget 21.02.08  
Bydelsutvalget 26.02.08 18/08  
 
 
STRATEGISK PLAN - RAPPORTERING 3. TERTIAL 2007  
 
Saksframstilling: 
Tertialvis statusrapportering til bydelsutvalget ble innført i 2002. Denne inkluderer status for 
måloppnåelse i forhold til strategisk plan. 
 
Vedlagt følger status for 3. tertial 2007. Rapporteringsformatet korresponderer med 
målstrukturen i strategisk plan. Følgende målhierarki er lagt til grunn; Overordnet mål, 
hovedmål, og delmål. For de mål som ikke er målbare i seg selv er det opplistet aktuelle 
resultatindikatorer. Brukertilfredshet utgjør en viktig resultatindikator. 
 
Skjemaet er inndelt i kolonner for det enkelte tertial, der kolonnen Resultat/status markerer 
faktisk oppnåelse innenfor det enkelte tertial. 
 
Bokstavene G, P, I og X indikerer følgende: 

• G -delmålet er gjennomført 
• P -delmålet er påbegynt 
• I er delmål som ikke er påbegynt 
• X er mål som ikke sluttføres i 2007 

 
Kommentarer – ikke gjennomførte delmål 
Enkelte av delmålene er ikke gjennomført ved avslutning av 3. tertial. Det følgende er en kort 
redegjørelse for disse punktene. Det er også gitt enkelte andre kommentarer. 

• 1.2.1, 1.2.2, 1.2.3, 1.3.6: Er en del av bydelens arbeid med full barnehagedekning, 
videreføres. 

• 1.5.3: Det er en utfordring å rekruttere et nødvendig antall beredskapshjem, og bydelen 
arbeider kontinuerlig med oppgaven. 

• 1.7.4: Er påbegynt, men seniorveilederen har ikke kapasitet til å besøke alle over 80 år 
på ett år, derfor videreføres det i 2008. Det er foretatt mange hjemmebesøk, men man 
har ikke rukket å besøke alle innen utgangen av 2007. 

• 1.7.5: Det har ikke blitt iverksatt fast bemanning i Collettsgt. 52 før 1. februar 2008, og 
det er den fast ansatte bemanningen som skal iverksette de kulturelle tilbudene. Dette 
videreføres derfor i 2008. 
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• 1.8.4: Bydelen arbeider med å kartlegge bomiljøet for barnefamilier i kommunale 
boliger, med sikte på å sette i verk bomiljøtiltak. 

• 1.8.10: Bydelen har startet planlegging av Omsorg+, det er et eget satsningsområde i 
2008. Det blir lagt frem sak til bydelsutvalget om dette i mars.   

• 2.1.2: Det er en utfordring å rekruttere et nødvendig antall beredskapshjem, og bydelen 
arbeider kontinuerlig med oppgaven. Bydelen har etablert et tilstrekkelig antall 
fosterhjemsplasser. 

• 2.3.9: Forprosjektet er avsluttet, og arbeidet videreføres i en midlertidig stilling for 
koordinering av arbeid med opprettelse av familiesenter. 

• 2.3.10: Bydelen har ikke fått tilført midler til dette, og da blir det vanskelig å 
gjennomføre. Det er også uklart om det kan gjennomføres i 2008.   

• 2.3.12: Bydelen har etablert botiltak for ungdom, men arbeider med å ferdigstille en 
prosjektskisse for videre arbeid. 

• 3.1.3: Evaluering vil bli gjennomført i 2008. 
• 3.3.1: Arbeidet avventes i påvente av etablering av NAV-kontor. 
• 3.4.2: Bydelen foretar ikke registreringer som kan gi sikre tall på dette, men rekruttering 

av personer med minoritetsbakgrunn er et delmål i bydelens IA-arbeid. En plan for 
rekruttering av denne gruppen er under utarbeidelse. 

• 3.4.3: Dette er delmål i bydelens IA-arbeid. Det er utarbeidet en plan for seniorpolitikk 
og en  rekrutteringsplan for personer med redusert funksjonsevne er under utarbeidelse. 
(Del av bydelens handlingsplan for IA-arbeidet).        

• 4.3.6: Bydelen hadde et eget mål om å foreslå røykestoppkurs for ansatte, for at de 
kunne gå foran med et godt eksempel i forhold til barn og unge. Dette har ikke kommet 
i gang.  

• 4.3.7: Det har vært et prosjekt i regi av Helse og velferdsetaten, men bydelen har ikke 
deltatt i dette. 

• 4.3.9: Bydelen har ikke økt sin bruk av helseundersøkelser, men vil holde seg orientert 
om helseundersøkelser som er relevante for bydelens arbeid mot befolkningen. 

• 4.5.1: Dette delmålet er rapportert som gjennomført, men noen tjenester gjenstår å bli 
sertifisert. 

• 4.5.2: Bydelen har nylig sendt ut brev til lokale bedrifter med informasjon og 
oppfordring om miljøsertifisering. 

• 4.5.3: Er implementert, ikke evaluert 
• 4.5.5: Kildesorteringen er ikke utvidet, men bydelen har meldt bydelsutvalgets ønske 

om dette til Renholdsetaten 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak vedrørende rapportering for strategisk plan 3. tertial 2007 til orientering. 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
Vedlegg: Rapportering strategisk plan 3. tertial 2007 
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Sak 6/08      Orientering om parkundersøkelsen 2007 l  
 
Arkivsak: 200800290 
Arkivkode: 561.0 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 19.02.08  
Ungdomsrådet 12.02.08 6/08  
Råd for funksjonshemmede 19.02.08  
Miljø- og byutviklingskomiteen 20.02.08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 20.02.08  
Bydelsutvalget 26.02.08 12/08  
 
 
ORIENTERING OM PARKUNDERSØKELSEN 2007L  
 
Bakgrunn  
Bydel St. Hanshaugen overtok forvaltningen av de fleste offentlige parker, grøntområder, 
gatetun og enkelte plasser i bydelen fra Friluftsetaten fra 01.01.2004. Mange av områdene 
bydelen overtok var ved overtagelsen preget av mangelfullt vedlikehold. Bydelen har nå i 4 år 
hatt en detaljert driftsavtale med Park og idrett Oslo KF (tidligere driftsdivisjonen i 
Friluftsetaten), en avtale som løper frem til 2010. Bydelen har de siste 4 årene, i tillegg til den 
ordinære driften, utført utbedringer og ekstra vedlikeholdsarbeider ved anleggene innenfor de 
årlig avsatte midler til vedlikehold og uforutsatte utbedringer. I 2005 og 2007 hadde bydelen 
delvis innkjøpsstopp, noe som medførte at planlagte utbedringer ikke ble gjennomført. Bydelen 
har i disse 4 årene søkt om investeringsmidler til større utbedringer og helt nødvendig 
vedlikehold av anleggene.  
Bydelen har fått opplyst at det ikke er midler til slike investeringer i bydelene i 
budsjettperioden 2007-2010. Investeringssøknad for 2008 var på totalt 2.235.500,- mill. kr. og 
omhandlet nødvendige utbedringer i Stensparken (rehabilitering av dam ,nyasfaltering, 
reparasjon fontene, trapper og kantstein ), lysanlegg på Idioten og innkjøp av nye parkbenker 
og bord i parkene.  
 
Slik bydelen ser det så blir de anlegg som bydelen har forvaltning av driftet på en 
tilfredsstillende måte. Anleggene fremstår i dag stort sett som velholdte. Det er behov for 
investeringer i tråd med ovennevnte og ved flere av de andre anleggene er det behov for mindre 
utbedringer. Dersom en ønsker å endre innhold eller foreta større rehabilitering av enkeltanlegg 
så må det søkes om investeringsmidler til dette. Bydelen har imidlertid frem til nå konsentrert 
arbeidet om reparasjoner, mindre utbedringer og vedlikeholdsarbeid.  
Bydelene har de siste to årene fått ekstramidler til å bedre renholdet i parkene. Midlene har 
vært svært kjærkomne og har blitt benyttet til taggefjerningsavtaler, innkjøp av flere 
søppelkasser og større avfallscontainere, beskjæringsarbeider, ekstra søppelplukking, skilting 
av parkene med mer.  
 
Bydelsdirektøren mener at resultatene av parkundersøkelsen må ses i sammenheng med de 
tilbakemeldinger som bydelen har fått ved tidligere dialog med befolkningen om parkene.  
Bydelen har tidligere invitert befolkningen til folkemøter og andre møter om f.eks Stensparken, 
Kristparken, Marienlystområdet, flere plasser og miljøgater.  
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Parkundersøkelsen 
Bydelen gjennomførte i november måned 2007 en parkundersøkelse for å få vite noe om hva 
bydelens befolkning mener om bydelens parker, grøntområder, gatetun og plasser. 
Spørreskjema med svar følger som vedlegg til saken. Spørreundersøkelsen var lagt ut på 
internett, og ble annonsert ved oppslag i lokalavisen.  
Målet med undersøkelsen var å få frem hva befolkningen bruker parkene og grøntområdene til, 
om de er fornøyd med områdene og driften av dem og om de kan ha ideer til forbedringer eller 
nytt innhold. I annonseringen av undersøkelsen opplyste bydelen at en ville forsøke å ta hensyn 
til fremkomne klager og ønsker i sin drift og videreutvikling av områdene.  
 
Hovedinntrykket er at de tilbakemeldinger og ønsker som har fått størst oppslutning i denne 
undersøkelsen er det som også tidligere har fremkommet i dialog med befolkningen og som 
bydelen gjennom egne befaringer og dialog med drifter er enig i.  
 
Undersøkelsen er besvart av bare 121beboere/husholdninger. Av en befolkning på ca. 20.000 
husholdninger er dette en svært liten svarprosent, og vil derfor kun gi et signal om hva 
befolkningen generelt mener. Grunnen til den lave svarprosenten kan være flere. På spørsmål 2, 
7 og 8 har flere besvart med flere alternativer/forslag. 
 
Av de som har svart svarer 94 av 121 at de ofte benytter de offentlige nærområdene i bydelen. 
Parker og grøntområder benyttes mest og av flest (92) til rolig aktivitet som lesing/sol ol, av 66 
til fysisk aktivitet, av 40 til bespisning/grilling, av 29 til lufting av hund og 22 til lek med 
barna.  
Bydelens parker og grøntområder har svært forskjelling størrelse og innhold. Det er viktig at 
parkene kan dekke forkjellige behov og at de er tilrettelagt slik at de ulike behovene ikke er til 
sjenanse for hverandre. I større parker er dette lettere å legge til rette for enn på mindre 
grøntområder/plasser/gatetun. Ved rehabilitering av en park eller etablering av et nytt tilbud 
eller aktivitet er det viktig å ha dette i tankene. I 2008 vil Friluftsetaten, som forvalter parken på 
St. Hanshaugen, prosjektere rehabilitering av denne parken. Friluftsetaten ønsker her et godt 
samarbeid med bydelen, brukere og brukergrupper, og bydelen har administrativt meldt tilbake 
om innspill som bydelen har mottatt i de senere år og inntrykk av parken. Bydelen har også 
videreformidlet bydelsutvalgets innspill om vinteraktivitetspark. Bydelen har bedt om å få 
rehabiliteringsforslaget til høring når det foreligger.   
 
På spørsmålet om grillvaner svarer 60 at de sjelden eller aldri griller i parken, mens 46 svarer at 
de griller noen ganger om sommeren og 10 svarer at de griller ofte i parken.  
Av de som griller i parkene svarer 52 av 81 at de bruker engangsgrill, 19 at de bruker 
flergangsgrill og 10 bruker fellesgrillene på St. Hanshaugen eller Marienlyst. 70 av 109 sier at 
de kan tenke seg å bruke flergangsgrill dersom det blir satt opp flere, mens 39 ikke vil bruke 
disse.  
 
Parker og andre offentlige fellesområder brukes i dag i enda større grad enn tidligere til 
opphold og ikke minst til bespisning. Den økede bruken medfører større slitasje på parkene, 
mer forsøpling, støy og ikke minst matos. Med den økende fortettingen i indre by vil parkene 
fremover trolig få en enda større bruk. Å legge til rette for grilling eller tilberedning av mat i 
parkene på en måte som minimerer slitasjen på parkene og plagene for andre som bruker 
parkene er viktig. 
Bydelen har vært i dialog med Friluftsetaten (FRI) for å hente deres erfaringer med utplassering 
av fellesgriller for eksempel på Huk og vil derfor i samråd med FRI og bydelens drifter i løpet 
av våren vurdere om det er aktuelt å utplassere flere fellesgriller i bydelen.   
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I bydelen er det i dag 2 fellesgriller både i parken på St.Hanshaugen  og på Marienlyst. 
 
Bydelen har sommeren 2007 prøvd ut et tilbud om enkel servering fra vogn i Stensparken. På 
grunn av den svært dårlige sommeren er det vanskelig å evaluere forsøket. Forsøket vil derfor 
videreføres for sommersesongen 2008.  
102 av 117 mener at det er positivt med tilbud om noe servering i enkelte av parkene i bydelen. 
De som ikke ønsker servering i parkene oppgir grunnen til å være at de synes parkene skal 
brukes til gratis rekreasjon, at servering medfører mer forsøpling og støy i parken, samt at det 
bør være toaletter i en park før det legges opp til servering. 
 
På spørsmålene om det er noe en er misfornøyd med, som bør bedres eller som savnes på 
fellesarealene oppgir mange( 25) nettopp at det er et stort behov for toaletter i parkene. Toalett 
på St.Hanshaugen vil bli satt opp før sommeren. 
Videre kommer det frem at mange parkbrukere er plaget av løse hunder i parkene, og at flere 
derfor ønsker at båndtvangen håndheves strengere, at områder inngjerdes for hundelufting eller 
at det innføres hundeluftetider i parkene. Bydelen vil om kort tid sette opp nye skilter i parkene, 
hvor det vil bli oppfordret til å ha hunden i bånd eller kontroll med hunden til enhver tid, at en 
tenker på miljøet og bruker flergangsgrill og at en benytter søppelkassene. Mange ønsker seg 
også flere og større søppelkasser i parkene, gjerne også flere grillsøppelkasser, mens noen vil 
ha forbud mot bruk av engangsgrill i parkene. Bydelen har de siste årene kjøpt inn mange nye 
søppelkasser, grillsøppelkasser og store søppelcontainere for utplassering på store ”grillhelger”.  
Bydelens og drifters inntrykk er at forholdene nå har blitt mye bedre. I bydelens driftsavtale 
heter det at bydelens søppelkasser skal tømmes så hyppig at de til enhver tid skal kunne 
benyttes. Dette medfører at vår drifter i sommersesongen tømmer søppel daglig eller ved behov 
flere ganger daglig i parkene. Bydelen har de siste årene hatt ”lapp” på alle søppelkasser med 
oppfordring om å bruke søppelkassene, eller ta med søppel til annen søppelkasse og/eller ringe 
vår drifters vakttelefon ved behov for ekstra tømming. Bydelen har fått svært få klager på både 
forsøpling og fulle søppelkasser de siste to år. Kanskje hjelper det med oppfordringer. Bydelen 
kjøpte i 2007 inn 10 kasser som ennå ikke er satt ut og vil derfor til våren sette ut enda flere 
søppelkasser ( med røykstumpeplate) i de områdene som det kan være størst behov.  
 
Flere benker  og bord i parkene er det også mange som mener at det er stort behov for.  
Bydelen er helt enig i at det er et stort behov for flere benker og bord i parkene og har søkt om 
investeringsmidler på kr. 685.000 for å bedre denne situasjonen. Nye benker og bord bør ha en 
god kvalitet og en gjennomtenkt plassering i parkene. Da utsiktene til å få investingsmidler til 
benker er små, må bydelen imidlertid vurdere å bruke noen av de årlig avsatte ordinære midler 
til vedlikehold og uforutsatte ting til dette. Dette skriver bydelen i sin investeringssøknad for 
2008:  
”Det er store mangler ved parkbenkene i bydelen. Benkene er preget av manglende vedlikehold 
over år. I tillegg til dette har mange av parkene og grøntområdene for få benker i forhold til 
brukerfrekvens. Stensparken har bare for eksempel 11 faste helårsbenker, noe som er altfor få i 
en park av denne størrelse og brukerfrekvens. Stensparken vil bli prioritert ved oppgraderingen, 
men også i flere andre mindre parker og grøntområder vi det i større grad enn i dag legges til 
rette for opphold. Det ønskes også å få innkjøpt noen bord, da ingen av parkene har det i dag. 
Innkjøpskostnadene er basert på prisinnhenting på 40 benker og 20 bord, type PPG, levert og 
montert delvis i asfalt og på gress i belegg av brostein”. 
 
Flere i undersøkelsen ønsker en oppgradering av lekeplassene i bydelen; nye og større med 
flere og mer spennende lekeapparater.  
Bydelen har bare kjøpt inn noen få nye lekeapparater til parkene, men har utført diverse 
utbedringsarbeider og reparasjoner på de eksisterende. I tillegg har noen lekeapparater også 
blitt stjålet eller fjernet fordi de har blitt påtent. Lekeapparatene blir sikkerhetskontrollert av vår 
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drifter månedlig og ved årskontroll. Større mangler/feil blir meldt bydelen umiddelbart utenom 
disse kontrollene. Per i dag er det behov for mindre reparasjoner på enkelte av lekeapparatene 
og disse vil bli utbedret med det første. Etablering av nye lekeplasser, innkjøp av lekeapparater, 
eventuelt etablering av svært store lekeapparater er ikke mulig innenfor de ordinære 
driftsrammer. Bydelen er kjent med at Friluftsetaten vurderer etablering av et større 
lekeområde/apparat i forbindelse med rehabilitering av St. Hanshaugen. Etablering av nye 
barnehager i bydelen, flere med begrensede  egne utearealer, baserer seg i større grad på bruk 
av parker og annet grøntareal til daglig opphold. Dette vil medføre en betydelig større slitasje 
på de eksisterende ”offentlige” lekeplassene/ lekeapparatene i parkene. Dette er derfor noe som 
må tas med i betraktingen ved etableringer av barnehager nær parker, og innkjøp av nye og 
flere lekeapparater i parkene må derfor prioriteres.  
 
Bedre belysning i parkene er også nevnt av flere. Parkbelysningen er i dag ivaretatt av 
Samferdselsetaten/Hafslund. Banebelysning på enkelte plasser bekostes av bydelen. Bydelen 
har tidligere meldt behov til Samferdselsetaten om flere lyspunkter blant annet i Stensparken og 
Kristparken , men har ikke fått gjennomslag for dette. Bydelen mener at det må være mulig å 
øke pærestyrken eventuelt endre lysfargen. Bydelen vil gjøre et nytt fremstøt i forhold til dette.  
 
For andre ønsker for parkene se resultater fra parkundersøkelsen. 
Der hvor det fremkommer klager på forhold/områder som berører andre etater, vil bydelen 
formidle resultatet av undersøkelsen til de det gjelder. 
 
Bydelsdirektøren vil etter anmodning fra bydelsutvalget i forbindelse med 
budsjettbehandlingen og med bakgrunn i undersøkelsen og parkfaglige vurderinger i samråd 
med drifter legge frem en sak i forbindelse med budsjettrevisjonen til sommeren, om utestående 
vedlikeholdsoppgaver som bør gjennomføres i 2008 og eventuelt behov for økte midler til 
inneværende års parkdrift. I budsjettvedtaket står at det må jobbes for å få utplassert flere 
benker, søppelkasser og sykkelstativer rundt omkring i bydelen.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 
Bydelsutvalget tar resultatene fra parkundersøkelsen til orientering. 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør     
 
  
 
 
Vedlegg:  
Resultater fra parkundersøkelsen 2007 
 


